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DRAPE_DTM 

DRAPE_DTM calculates a smooth drape surface over the topography of a survey area to be flown by fixed-wing aeromagnetic survey aircraft. The smooth surface is generated by taking into account the aircraft’s specific rate of climb/descent characteristics and its maximum rate of change of slope per second. The smooth surface generated in this manner provides the following benefits:

(a) 
It increases the quality of the survey data by homogenizing the acquisition conditions in the case of multi aircraft survey use, 

(b) 
It minimizes the altitude difference between adjacent lines and enables the aircraft to fly at the same altitude when flying traverse lines and control lines which cross at 90 degrees,

(c) 
It allows the user to simulate the survey conditions at the planning stage.

The designated survey area’s DTM grid is provided as an input to the program. Prior to executing the program, the DTM grid must be prepared such that:

 -1
 columns are oriented in the same direction as the traverse lines,

 -2
the grid spacing (cell size) must be equal to the average distance flown by the survey aircraft per second. 

Upon execution of the program, the input DTM grid is smoothed to satisfy the maximum slope constraint. Subsequently, a second horizontal derivative constraint is applied on the rows and columns of the grid. The pre-set program defaults for the maximum slope constraint is 5%, the maximum rate of change of slope per second is  0.5%, and the minimum valley width is set to 2000m. 

Input grid:

File name of the Input grid (.grd file) 

The .grd file should be a digital elevation model (DTM). The grid format must be Geosoft non compressed.

Output grid:
File name of the Output drape surface grid calculated from the input grid.

Slope %:

Rate of climb/descent of a given aircraft in % 

Rate of change %: 
Maximumn rate of change of slope per second.

Minimum Valley width (m): 
Valleys narrower than the minimum width specified will be ignored.

Le programme DRAPE_DTM calcule une surface moulante du relief topographique d’une région à survoler par avion. La surface moulante est calculée en tenant compte du taux de montée et de descente de l’avion et du taux maximum de changement de  pente. La surface moulante ainsi calculée présente les avantages suivants:

(a) 
Accroissement de la qualité des données du levé due à l’homogénéisation des conditions d’acquisition lorsque plusieurs avions sont utilisés pour un levé,
(b) 
Minimisation des différences d’altitude entre lignes adjacentes et aux intersections des lignes de vol et lignes de contrôle,
(c) 
Possibilité de simulation des conditions du levé lors de la planification. 
Le modèle de topographie numérique (MTN) de la région de levé sert d’entrée au programme. Avant d’exécuter le programme, le modèle doit être préparé tel que :

1- 
les colonnes de la grille doivent être orientées parallèlement à la direction des lignes de vol des traverses,
2- 
L’espacement de la grille doit correspondre à la distance moyenne parcourue par l’avion pendant une seconde. 
Lors de l’exécution du programme, le MTN est lissé pour satisfaire la contrainte de pente maximum. Par après, une contrainte de dérivée seconde horizontale est appliquée sur les lignes et les colonnes de la grille. Les paramètres de défaut du programme sont de 5% pour la pente maximum, de 0.5% pour le taux de changement de pente maximum et de 2000 m pour le largeur minimum des vallées.

Input grid:
Nom du fichier de la grille d’entrée   (Fichier .grd)

Le fichier .grd doit être un modèle de topographie numérique de format Geosoft non compressé.

Output grid: 
Nom du fichier de la grille de sortie calculée à partir du MTN.

Slope %:
Taux de monté/descente de l’avion en %.

Rate of change %: Taux de changement de pente maximum par seconde.

Minumum Valley width (m): Les vallées plus étroite que le minimum indiqué seront ignorées.

